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Kern mededeling: 

Doel is PS te informeren over de activiteiten in het kader van de Europese 
belangenbehartiging van Flevoland. 

Mededeling: 

Via deze rapportage ontvangt u een terugkoppeling over de belangrijkste ontwik
kelingen en activiteiten van de Europese belangenbehartiging in het afgelopen 
halfjaar. Daarbij wordt zoveel mogelijk aangegeven hoe de lobbyactiviteiten 
hebben bijgedragen aan de doelen uit de Flevolandse Europastrategie. 

Flevolandse lobbydoelen- en activiteiten in Europa 
Provincie Flevoland voert haar Europese lobby uit via verschillende netwerken, 
waaronder het Huis van de Nederlandse provincies (HNP), de samenwerking Regio 
Randstad en de eigen Flevolandse vertegenwoordiging in Brussel. 

In bijgevoegd overzicht zijn de lobbythema's uit de Europastrategie Flevoland, 
de Europese Randstadstrategie en de gezamenlijke IPO/HNP- strategie 
thematisch gegroepeerd. Dit is gedaan aan de hand van lobbydoelen uit de 
Europastrategie Flevoland, te weten: 
1) hernieuwbare energie en energieneutraal in 2030; 
2) doorontwikkeling innovatieve en circulaire Flevolandse economie; 
3) duurzame ruimtelijke gebiedsontwikkeling (ontwikkeling havens, positionering 
landbouw en drievoudige ambitie verstedelijking, bereikbaarheid en natuur). 

Hoofdpunten halfjaarrapportage 
Tijdens het werkbezoek aan Brussel in de European Week in oktober heeft GS 
een groot aantal lobbygesprekken gevoerd. In deze rapportage wordt u daarover 
geïnformeerd. Voor wat betreft de uitgevoerde lobbyactiviteiten zijn op dit 
moment belangrijkse lobbythema's de Europese Investeringsfondsen, Gemeen
schappelijk landbouwbeleid en het Plattelandsontwikkelingsprogramma 
(POP), Brexit en visserij. 

Onderstaand zijn een aantal hoofdpunten uit de rapportage gelicht: 

• Toekomst Europese Investeringsfondsen 
Het afgelopen half jaar stond in het teken van de beïnvloeding van de wetge
vingsvoorstellen van de Europese Commissie voor het nieuwe Financieel Kader 
2021-2027 en de Europese Investeringsfondsen. Dit pakket voorstellen is 29 mei 
2018 uitgekomen. 
Gedeputeerde Rijsberman werd namens het Comité van de Regio's (CvdR) rap
porteur voor EFRO en het Cohesiefonds, waarmee we een stempel konden druk
ken op de besluitvorming in het Europees Parlement, Comité van de Regio's 
(CvdR) en Raad. Het advies Rijsberman bepleit onder meer focus van middelen 
op innovatie en klimaat, een grotere regionale betrokkenheid, regionaal maat
werk en vereenvoudigde uitvoering. 
In IPO verband heeft Flevoland meegeschreven aan de speerpunten voor de 
Europese lobby voor de twaalf Nederlandse provincies. 
Voor de AER zijn twee positiepapers over het meerjarig financieel kader van de 
EU en over de EU investeringsfondsen vastgesteld die inhoudelijk goed aansluiten 
op onze inzet. Verder heeft Flevoland meegeschreven aan CPMR teksten die zijn 
ingebracht in de EU-besluitvorming. 
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• Europees biodiversiteitsbeleid in de Oostvaardersplassen 
Gedeputeerde Hofstra heeft in het kader van Europees beleid voor biodiversiteit op 10 oktober het 
Flevolandse beleid voor de Oostvaardersplassen besproken met vertegenwoordigers van de Europe
se Commissie. Volgens de Commissie moet vogelbescherming het uitgangspunt zijn voor dit Natu-
ra2000 gebied. Er is een juridische verplichting om achteruitgang te voorkomen. Daarom is de 
Commissie verheugd dat de provincie de aanbevelingen in advies Van Geel opvolgt en geld reser
veert voor implementatie. 

• Gemeenschappelijk landbouwbeleid en Plattelandsontwikkelingsprogramma (POP) 
Op 1 juni 2018 heeft de Europese Commissie haar voorstellen gepubliceerd voor het gemeenschap
pelijk landbouwbeleid en de plattelandsontwikkelingsprogramma's voor de periode 2021-2027. In 
het voorstel behoud de Europese Commissie de twee pijlerstructuur (pijler 1 directe betalingen en 
pijler 2 o.a. plattelandsontwikkelingsprogramma (POP)). De lidstaten dienen een partnerschap te 
organiseren met betrokken overheidslagen, zoals de provincies. De thematiek van het GLB focust 
zich voor de periode 2021-2027 meer op jonge boeren, innovatie en het behalen van milieu- en 
klimaatdoelstellingen. Dit sluit goed aan bij een duurzame innovatieve voedselvoorziening in Flevo
land en biedt kansen om de toplandbouw Europees te positioneren. 
In IPO verband is een lobbyinzet voor Brussel en Den Haag geformuleerd en vastgesteld over het 
Europese voorstel over de toekomst van het gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB). 
Gedeputeerde Appelman heeft op 10 oktober over de toekomst van het Gemeenschappelijk land
bouwbeleid gesproken met de Nederlandse permanent-vertegenwoordiger in de Europese Land
bouwraad de heer Van Opstal. In dit gesprek is geconstateerd dat de Flevolandse visie "Landbouw 
Meerdere Smaken" goed aansluit bij de uitgangspunten voor EU financiering na 2021. Om na 2021 in 
aanmerking te komen voor POP-gelden zouden Flevolandse klimaatdoelen goed moeten aansluiten 
op nationaal landbouwbeleid en de 9 Europese- en VN duurzame ontwikkelingsdoelen. 
Gedeputeerde Hofstra heeft op 10 oktober overlegd met vertegenwoordigers van DG AGRI van de 
EC over het Plattelands Ontwikkeling Programma (POP) en de noodzaak om tot vereenvoudiging te 
komen van de regelgeving. Dit wordt onderkent en wordt een belangrijk aandacht punt in het 
volgende POP. Het accent verschuift van nakoming van regels naar prestatie (from compliance 
based to performance based approach). 

• Flevoland en energie 
Tijdens de European week of the Regions and Cities heeft gedeputeerde Fackeldey overlegd met 
mevr. Den Ouden, attaché energie van de Nederlandse Permanente Vertegenwoordiging in Brussel 
en met Europarlementariër Paul Tang. Gesproken is over de Nederlandse inzet in Brussel hetgeen 
relevant is in relatie tot het voorzitterschap van de Bestuurlijke Advies Commissie Energie van het 
IPO. 
Om de doelstellingen van de energietransitie in te halen, worden de mogelijkheden van alternatie
ve brandstoffen voor openbaar vervoer onderzocht. Vanuit de Europese Commissie en enkele priva
te organisaties is de Fuels, Cells and Hydrogen Joint Undertaking (FCH JU) jaren geleden ontstaan 
als de vooruitgeschoven post voor onderzoek naar waterstof. Deze Europees publiek-private part
nerschap financiert projecten waarbij waterstof de voornaamste energiebron is en/of gebruikt 
wordt als opslagmiddel voor het vervoeren van duurzame energie. Gedeputeerde Fackeldey heeft 
op 11 oktober een verkennend gesprek gevoerd met de coördinator van de Benelux van deze orga
nisatie over mogelijke toepassingen van waterstof in het openbaar vervoer in Flevoland. Door de 
organisatie wordt nader onderzocht of Flevoland mee gaat doen aan een Europese call hierover. 

• Brexit 
Het terugtredingsakkoord is op 15 november gepubliceerd . Tijdens een speciaal ingelaste Europese 
top op 25 november wordt de tekst hiervan besproken door de regeringsleiders. Daarna moeten het 
Britse Parlement en vervolgens het Europese Parlement er over stemmen. Tot slot dienen minstens 
20 landen van de Europese Raad het definitieve terugtredingsakkoord goed te keuren. Aan het 
einde van de transitieperiode (31 december 2020), dient het VK en de EU een definitieve handels
overeenkomst te hebben gesloten en zullen de consequenties voor de Urker visserij duidelijker zijn. 
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Om goed geïnformeerd te blijven, en waar mogelijk het besluitvormingsproces te beïnvloeden is 
gedeputeerde Rijsberman voorzitter geworden van de CPMR Noordzeecommissie Brexit taskforce. 
In de eerste vergadering op 28 november is een appreciatie gemaakt van de regionale gevolgen van 
een "deal" (of "no deal"). Medio december staat een bestuurlijk overleg gepland met gedeputeer
de Rijsberman en Michel Barnier, de belangrijkste onderhandelaar namens de EU over Brexit. 
In de CvdR Brexit groep van oktober is kennis gewisseld over de consequenties van Brexit voor o.a. 
de Agrofood sector. Op 6 december vindt een CvdR Brexit groep plaats over visserij. 

• Visserij: Pulskorvisserij 
De laatste puls-triloog van begin oktober is dramatisch geëindigd zonder tot overeenstemming te 
komen. Een nieuwe vergaderdatum is nog niet bekend. De Nederlandse inzet is erop gericht de 84 
afgegeven vergunningen te behouden. De kans daarop lijkt niet groot op dit moment. 
Flevoland onderhoudt bestuurlijk nauwe contacten met de Europarlementariërs Van Dalen en 
Schreijer Pierik die zich met dit dossier bezig houden. 

Onderstaand treft u een link aan naar de bovengenoemde Europa strategieën. 
- Europastrategie Flevoland 
- Regio Randstad en Europastrategie 
- HNP en prioritaire EU dossiers 
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Doorontwikkeling naar een innovatieve en circulaire Flevolandse economie 

Beïnvloeding beleid Europese investeringsfondsen 2021-2027 
Grondstoffentransitie, richting een duurzame productie 
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Toelichting doelstellingen Europastrategie 
Flevoland zet in op de doorontwikkeUng naar een innovatieve en circulaire economie, waarbij optimaal 
gebruik wordt gemaakt van Europese investeringsprogramma's en structuurfondsen om de Flevolandse 
economie te stimuleren. 
Het behoud van Europese fondsen voor een nieuw innovatief investeringsprogramma 2021-2027 en het 
reaUseren van een krachtig en vereenvoudigd cohesiebeleid is voor zowel Flevoland, Randstad als IPO-HNP een 
prioriteit in de Europese lobby. 

Toekomst Europese investeringsfondsen 2021-2027 
Het afgelopen half jaar stond in het teken van de beïnvloeding van de wetgevingsvoorstellen van de Europese 
Commissie voor het nieuwe Financieel Kader 2021-2027 en de Europese Investeringsfondsen. Dit pakket 
voorstellen is 29 mei 2018 uitgekomen. Dit is het startschot van het EU besluitvormingsproces hierover. Het 
totale budget voor regionale investeringsfondsen is zoals verwacht geslonken, maar inhoudelijk zijn de 
belangrijkste lobbydoelen van de gezamenlijke provincies duidelijk terug te vinden in de conceptvoorstellen. 

Het belangrijkste resultaat is dat de Europese Commissie voorstelt om het cohesiebeleid voor alle Europese 
regio's, inclusief de Nederlandse provincies, te behouden. Bovendien blijft in het voorstel het budget voor het 
Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling (EFRO) en het Europees Sociaal Fonds (ESF+) voor Nederland 
ongeveer gelijk aan het budget voor 2014-2020. Verder zijn suggesties om de uitvoering en de audits 
eenvoudiger te maken overgenomen en is er meer focus gekomen op innovatie, klimaatadaptatie en 
duurzaamheid. Tot slot stelt de Europese Commissie voor om door te gaan met de verschillende Europese 
territoriale samenwerkingsinstrumenten (de interregprogramma's). Nieuw binnen Interreg is een component 
voor interregionale innovatieve investeringen, die de Randstad veel mogelijkheden biedt om 
grensoverschrijdend samen te werken met andere regio's om innovatie op te schalen. 

Gedeputeerde Rijsberman werd namens het Comité van de Regio's (CvdR) rapporteur voor EFRO en het 
Cohesiefonds, waarmee we een stempel konden drukken op de besluitvorming in het Europees Parlement, 
Comité van de Regio's (CvdR) en Raad. Het advies Rijsberman bepleit onder meer focus van middelen op 
innovatie en klimaat, een grotere regionale betrokkenheid, regionaal maatwerk en vereenvoudigde uitvoering. 
In IPO verband heeft Flevoland ook meegeschreven aan de speerpunten voor de Europese lobby voor de twaalf 
Nederlandse provincies. 

De basis van deze lobbypunten hebben we actief gebruik van gemaakt binnen Europees regionale netwerken als 
de Council of European Municipalities and Regions (CEMR), de Assembly of European Regions (AER), Vanguard, 
de Conference of Peripheral Maritime Regions (CPMR) en de lobbykoepel #CohesionAlliance. Voor de AER zijn 
twee positiepapers over het meerjarig financieel kader van de EU en over de EU investeringsfondsen 
vastgesteld die inhoudelijk goed aansluiten op onze inzet. Flevoland heeft meegeschreven aan CPMR teksten 
die zijn ingebracht in de EU-besluitvorming. Gedeputeerde Rijsberman heeft in beide netwerken diverse keren 
het woord mogen voeren over de visie van deze netwerken en onze gewenste toekomst van Europese 
investeringsfondsen verspreid. 

Circulaire economie 
Tijdens het werkbezoek van GS in Brussel hebben gedeputeerde Appelman en Fackeldey overlegd met mevr. 
Nelen en dhr. Berends van DG Milieu van de Europese Commissie. Naast veel inzicht dat het gesprek bood in de 
beleidsontwikkeling van de EU - relevant voor Appelmans rol als IPO trekker voor het dossier circulaire 
economie (CE), was de EC van haar kant zeer geïnterneerd in het CE-programma van Flevoland. 
Na de plasticstrategie wil de EC een circulaire aanpak voor textiel ontwikkelen. 
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Koploper hernieuwbare energie en energieneutraal zijn in 2030 

Hernieuwbare energie en energie besparing 
Richting een Europese Energie Unie 
Duurzaam gebruik bodem en ondergrond 
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Toelichting doelstellingen Europastrategie 
Flevoland wil zich in Brussel profileren als koploper hernieuwbare energie met een aanzienUJk aandeel in 
windenergie. Verder is energieneutraUteit in 2030 een belangrijke stip op de horizon voor Flevoland. In dit 
verband zijn de Europese beleidsvoorstellen voor een Europese Energie Unie belangrijk om na te gaan of de 
Udstaten op Europees niveau er vergeUjkbaar over denken. De Europese Energie Unie is ook in Randstad en 
IPO-HNP verband een prioritair dossier, hetgeen mogeUjkheden biedt om gezamenUjk op te trekken in de 
lobby. 

Richting een Europese Energie-unie en hernieuwbare energie 
Op 9 juli is de energieperformance in gebouwen richtlijn vastgesteld. In november hebben het Europees 
Parlement en de Raad van Ministers ook overeenstemming bereikt over de helft van de voorstellen voor schone 
energie, waaronder de richtlijn over energie efficiëntie. In deze richtlijn is afgesproken dat lidstaten vóór 
2030 ervoor moeten zorgen dat producten, gebouwen en productieprocessen 32.5% energie efficiënter zijn. 
Voor beide richtlijnen was Michiel Rijsberman rapporteur bij het Comité van de Regio's. 

Verder is in november afgesproken dat het aandeel van hernieuwbare energie in 2030 minstens op 32% moet 
liggen in de EU-lidstaten. Als onderdeel van het voorstel over de bestuurskundige inrichting van de energie-unie 
is ook overeenstemming bereikt over een beleidskader waarin lidstaten en overige stakeholders de 
energiedoelstellingen kunnen halen (onderdeel hiervan is de INEK - Nationaal Energie- en Klimaatplan). 
Als onderdeel van de Europese Energie Unie, is elk EU-lid gevraagd om eind 2018 een Nationaal Energie- en 
Klimaatplan (INEK) aan te bieden aan de Europese Commissie. In aanloop tot het Klimaat- en Energieakkoord 
van Minister Wiebes zijn de verschillende regionale energie-strategieën in Nederland een belangrijk 
discussiepunt onder provincies en het Rijk. Het Klimaat- en Energieakkoord vormt de basis voor het INEK en 
omvat de energie- en klimaatdoelstellingen uit het Regeerakkoord. 

Flevoland en energie 
Tijdens de European week of the Regions and Cities heeft gedeputeerde Fackeldey overlegd met mevr. Den 
Ouden, attaché energie van de Nederlandse Permanente Vertegenwoordiging in Brussel. Gesproken is over de 
Nederlandse inzet in Brussel hetgeen relevant is in relatie tot het voorzitterschap van de Bestuurlijke Advies 
Commissie Energie van het IPO. De inzet bestaat o.a. uit een ambitieuzere inzet op C02 reductie, namelijk 55% 
2030 i.p.v. de huidige doelstelling van 40%. Anderzijds wordt het moeilijk voor NL om de tussendoelstelling 
hernieuwbare energie voor 2020 te halen van 14%. Nederland wil zich om die reden inzetten voor verruiming 
van de staatssteunregels voor energiebesparingsprojecten omdat de huidige regels belemmerend werken. 
Daarnaast heeft gedeputeerde Fackeldey gesproken met de Nederlandse Europarlementariër Paul Tang over 
het Flevolandse en Europese energiebeleid. Paul Tang heeft aangeven zeer geïnteresseerd te zijn in onze 
maatregelen om een energietransitie te bevorderen en de mogelijkheden van Flevolandse windenergieturbines 
van dichtbij te bekijken tijdens een werkbezoek. 

Om de doelstellingen van de energietransitie ook in Flevoland te halen, worden de mogelijkheden van 
alternatieve brandstoffen voor openbaar vervoer onderzocht. Vanuit de Europese Commissie en enkele private 
organisaties is de Fuels, Cells and Hydrogen Joint Undertiaking (FCH JU) jaren geleden ontstaan als de 
vooruitgeschoven post voor onderzoek naar waterstof. Deze Europees publiek-private partnerschap financiert 
projecten waarbij waterstof de voornaamste energiebron is en/of gebruikt wordt als opslagmiddel voor het 
vervoeren van duurzame energie. Gedeputeerde Fackeldey heeft op 11 oktober een verkennend gesprek 
gevoerd met de coördinator van de Benelux van deze organisatie over mogelijke toepassingen van waterstof 
in het openbaar vervoer in Flevoland. Door de organisatie wordt nader onderzocht of Flevoland mee gaat 
doen aan een Europese call hierover. 

Consultaties en vooruitblik op nieuw Europees energiebeleid 
In Randstadverband is gereageerd op de door de Europese Commissie gelanceerde consultatie over een nieuwe 
langetermijnstrategie voor de reductie van broeikasgasemissies in de EU. Regio Randstad geeft o.a. aan dat 
we verwachten reductie van uitstoot vooral te kunnen realiseren door de energietransitie, mobiliteitstransitie 
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en het realiseren van een circulaire economie. Deze input is meegenomen in het op 28 november verschenen 
voorstel voor de Europese Commissie langetermijnstrategie voor de reductie van broeikasgasemissies in de EU. 
Op 19 december publiceert de Europese Commissie een reflectiepaper over hoe Europa duurzaam kan 
worden in 2030. Verder heeft de Europese Commissie aangekondigd dat ze werken aan een nieuw 
institutioneel kader voor energie en klimaatbeleid 2025 (datum waarop dit voorstel zou worden gepubliceerd 
is nog onbekend). Nu het besluitvormingstraject in Brussel met voor de provincies relevante richtlijnen en 
verordeningen over de energie-unie, hernieuwbare energie en energie-efficiëntie ten einde komt, zal de focus 
binnen onze lobby mogelijk verschuiven naar deze nieuwe aangekondigde commissievoorstellen. 

Duurzame ruimtelijke gebiedsontwikkeling 
Multimodale overslaghaven, luchthaven en maritieme servicehaven 

- Toekomstbestendig Markermeer/IJmeer en nieuwe natuur PROVINCIE FLLVOLAND 
Floriade werkt! Innovatieve duurzame voedselvoorziening 
Positie toplandbouw en tuinbouwsector verbeteren 

Bereikbaarheid en urban 
agenda 

Agrofood Milieu, natuur en water 

Regro 
Randitsd 
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Toelichting doelstellingen Europastrategie 
Flevoland wil de Europese lobby gebruiken om duurzame ruimteUjke gebiedsontwikkeling in Flevoland en de 
drievoudige ambitie van verstedeUjking, bereikbaarheid en natuur te ondersteunen en te versterken. De 
lobbythema's bereikbaarheid en miUeu, natuur en water uit de Randstadstrategie vertonen veel raakvlakken 
met deze doelstelUng. 
De positionering van de innovatieve duurzame voedselvoorziening en toplandbouwsector van Flevoland in 
Brussel is daarnaast een belangrijk lobbydoel. Door de prioriteiten van het gemeenschappeUjk landbouwbeleid 
na 2020 te beïnvloeden kan Flevoland haar innovatieve voedselvoorziening (Flevocampus en Floriade Werktl) 
en duurzame agrofoodsector beter laten gelden en op de Europese kaart zetten. Bovendien kan met de lobby 
worden ingezet op het wegnemen van EU belemmeringen in bestaande regels voor de landbouwsector. 
In Regio Randstad verband is gedeputeerde Loggen woordvoerder agrofood en in HNP verband is de toekomst 
van Europees landbouw beleid een prioritair dossier. 

Toekomst gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB) 
Op 1 juni 2018 heeft de Europese Commissie haar voorstellen gepubliceerd voor het gemeenschappelijk 
landbouwbeleid en de plattelandsontwikkelingsprogramma's voor de periode 2021-2027. In het voorstel behoud 
de Europese Commissie de twee pijlerstructuur (pijler 1 directe betalingen en pijler 2 o.a. 
plattelandsontwikkelingsprogramma (POP)). Nieuw is dat de Nederlandse rijksoverheid en andere nationale 
regeringen in het voorstel meer zeggenschap krijgen over de implementatie in eigen land: voor beide pijlers 
dient één nationaal strategisch landbouwplan opgesteld te worden. Ook worden de lidstaten verzocht om een 
partnerschap te organiseren met betrokken overheidslagen, zoals de provincies. De thematiek van het GLB 
focust zich voor de periode 2021-2027 meer op jonge boeren, innovatie en het behalen van milieu- en 
klimaatdoelstellingen. Dit sluit goed aan bij een duurzame innovatieve voedselvoorziening in Flevoland en 
biedt kansen om de toplandbouw Europees te positioneren. In IPO verband is een lobbyinzet voor Brussel en 
Den Haag geformuleerd en vastgesteld over het Europese voorstel over de toekomst van het gemeenschappelijk 
landbouwbeleid (GLB). 

Gedeputeerde Appelman heeft op 10 oktober over de toekomst van het Gemeenschappelijk landbouwbeleid 
gesproken met de Nederlandse permanent-vertegenwoordiger in de Europese Landbouwraad de heer Van 
Opstal. In dit gesprek is geconstateerd dat de Flevolandse visie "Landbouw Meerdere Smaken" goed aansluit bij 
de uitgangspunten voor EU financiering na 2021. Om na 2021 in aanmerking te komen voor POP-gelden zouden 
Flevolandse klimaatdoelen goed moeten aansluiten op nationaal landbouwbeleid en de 9 Europese- en VN 
duurzame ontwikkelingsdoelen. 

Gedeputeerde Hofstra heeft op 10 oktober overlegd met vertegenwoordigers van DG AGRI van de EC over het 
Plattelands Ontwikkeling Programma (POP) en de noodzaak om tot vereenvoudiging te komen van de 
regelgeving. Dit wordt onderkent en wordt een belangrijk aandacht punt in het volgende POP. Het accent 
verschuift van nakoming van regels naar prestatie (from compliance based to performance based approach). 
Verder werd duidelijk dat het Leader programma niet wijzigt in P0P4. 
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Bereikbaarheid 
Op 6 juni heeft de Europese Commissie een voorstel gepubliceerd voor Connecting Europe Facility (CEF). CEF is 
de financieringsinstrument voor infrastructuurprojecten op het terrein van ven/oer, energie en 
telecommunicatie. CEF helpt Europese beleidsplannen o.a. verder bij de realisatie van een goed aangesloten 
Europees vervoernetwerk over weg, water, spoor en door de lucht. In het Europese beleidsplan voor een trans-
Europees transportnetwerk wordt onderscheid gemaakt tussen een Europees kernnetwerk (moet klaar zijn in 
2030) en een secundair netwerk (moet gerealiseerd worden in 2050). Flevoland heeft een positiepaper 
ondersteund waarin gepleit wordt om een hoger budget beschikbaar te stellen in 2021-2027 voor CEF-projecten 
die liggen aan het secundair netwerk. Dit zou de Flevolandse havens in Lelystad en mogelijk die in de NOP 
beter positioneren om in de toekomst in aanmerking te komen voor Europese CEF-financiering. 

Op 10 oktober heeft gedeputeerde Fackeldey gesproken met Isabelle Vandoorne, werkzaam voor de Europese 
Commissie verantwoordelijk voor groene en slimme mobiliteit. Uit dit gesprek kwam o.a. naar voren dat de 
Europese Commissie verschillende pilotprojecten heeft gepland voor midden 2019. De bijbehorende calls gaan 
over het beter bereikbaar maken van rurale gebieden (aanhaking van de zogeheten 'last mile') en over de 
lancering van verschillende stimuleringsmaatregelingen ter bevordering van multimodaliteit in de provincie. 

Milieu, natuur en water 

MiUeu 
In Randstadverband, o.a. door de werkgroep duurzame leefomgeving, is input geleverd voor de Europese 
consultatie over het 7̂  milieuactieprogramma. In het Comité van de Regio's wordt een advies opgesteld door 
een lid van de Nederlandse delegatie, dhr Lamers over het 8"^ Milieu Actieprogramma (in wording). 

Water 
In Randstadverband wordt door de vier provincies gewerkt aan een reactie op de Europese consultatie over de 
Fitness Check van de Kaderrichtlijn water en de Overstromingen richtlijnen. 

Luchtkwaliteit 
Voor de zomer is door de Randstad gereageerd op de openbare raadpleging van de Europese Commissie over de 
fitnesscheck van de EU-richtlijnen over luchtkwaliteit. Daardoor bleek dat de Europese Commissie nadenkt 
over een herziening van het luchtkwaliteit beleid. Om daar nu al op in te spelen is in Randstadverband een 
co-creatie sessie georganiseerd in Brussel. Publieke en private partijen dachten na over wensen en 
mogelijkheden voor toekomstig Europees beleid. Uitkomst van deze sessie: de Europese Commissie zou er goed 
aan doen om o.a. in te zetten op het stimuleren van meer bewustzijn, in kaart brengen van (kosten van) 
gezondheidsrisico's, slim omgaan met de kosten en inzetten op een bottom-up samenwerking tussen alle 
relevante stakeholders. De resultaten van deze brainstormsessie zijn direct gedeeld met een hoge functionaris 
van de Europese Commissie, die aangaf de input goed te kunnen gebruiken voor toekomstige Europese 
beleidsplannen. 

Biodiversiteit en Oostvaardersplassen 
De Flevolandse Oostvaardersplassen en het Europees beleid dat voor dergelijke natuurgebieden geldt, wordt 
het Europees beleid van biodiversiteit genoemd. Gedeputeerde Hofstra heeft op 10 oktober het Flevolandse 
beleid voor de Oostvaardersplassen besproken met vertegenwoordigers van de Europese Commissie. Volgens de 
Commissie moet vogelbescherming het uitgangspunt zijn voor dit Natura2000 gebied. Er is een juridische 
verplichting om achteruitgang te voorkomen. Daarom is de Commissie verheugd dat de provincie de 
aanbevelingen in advies Van Geel opvolgt en geld reserveert voor implementatie. De Commissie zou verder 
graag communicatie zien over de echte waarde van de natuur en Natura2000 in Nederland. 

Visserii / Brexit 
Pulskorvisserij 
De laatste puls-triloog van begin oktober is dramatisch geëindigd zonder tot overeenstemming te komen. Een 
nieuwe vergaderdatum is nog niet bekend. De Nederlandse inzet is erop gericht de 84 afgegeven vergunningen 
te behouden. De kans daarop lijkt niet groot op dit moment. 

Srex;t 
In de Brexitonderhandelingen zijn drie verschillende documenten van belang die bepalend zullen zijn voor de 
gevolgen van de uittreding van het Verenigd Koninkrijk voor de Flevolandse regionale economie: 1.) het 
terugtredingsakkoord met het Verenigd Koninkrijk, 2.) het transitieakkoord waarin afspraken worden gemaakt 
over een overgangsperiode die tot 31 december 2020 loopt en 3.) een politieke verklaring over de toekomstige 
relaties met het Verenigd Koninkrijk. Wat de consequenties van de Brexit voor Flevoland zijn op de lange 
termijn, zal afhangen van de inhoud van de uiteindelijke handelsovereenkomst. 
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Het terugtredingsakkoord is op 15 november gepubliceerd . Tijdens een speciaal ingelaste Europese top op 25 
november wordt de tekst hiervan besproken door de regeringsleiders. Als zij instemmen met de inhoud, gaat 
het voorstel naar het Britse Parlement en vervolgens het Europese Parlement er over moet stemmen. Tot slot 
dienen minstens 20 landen van de Europese Raad het definitieve terugtredingsakkoord goed te keuren. Aan het 
einde van de transitieperiode (31 december 2020), dient het VK en de EU een definitieve handelsovereenkomst 
te hebben gesloten en zullen de consequenties voor de Urker visserij duidelijker zijn. 

Om goed geïnformeerd te blijven, en waar mogelijk het besluitvormingsproces te beïnvloeden is Gedeputeerde 
Rijsberman voorzitter geworden van de CPMR Noordzeecommissie Brexit taskforce. In de eerste vergadering op 
28 november is een appreciatie gemaakt van de regionale gevolgen van een "deal" (of "no deal"). Medio 
december staat een bestuurlijk overleg gepland met gedeputeerde Rijsberman en Michel Barnier, de 
belangrijkste onderhandelaar namens de EU over Brexit. In de CvdR Brexit groep van oktober is kennis 
gewisseld over de consequenties van Brexit voor de AgroFood sector. Op 6 december vindt een CvdR Brexit 
groep plaats over visserij. 


